
PROTOKÓŁ Nr XLIII/2014 kadencji 2010 - 2014 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 

odbytej w dniu 26  czerwca  2014 roku, o godz. 12.
00

 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 

przy ul. Wrocławskiej 2. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu  
Przewodniczący otworzył sesję i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości oświadczył, iż 
zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 17 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do 
niniejszego protokołu. 

 
Przewodniczący Rady 
Mamy tutaj pokaźny puchar, na zaproszenie Pana Starosty Hajnowskiego reprezentacja 
Powiatu uczestniczyła w Międzynarodowym Turnieju Piłki Nożnej im. Waldemara 
Gruzińskiego. Ku zaskoczeniu wszystkich, także nas, przypadł nam puchar za pierwsze 
miejsce. Mało tego najlepszym bramkarzem okazał się reprezentant Powiatu Średzkiego 
Waldemar Błach, najlepszym zawodnikiem Marek Bawoł, a królem strzelców radny Paweł 
Zakrzewski. 
 
Brawa 
 
Przewodniczący Rady 
Oprócz pucharu i medalu otrzymaliśmy piłkę hajnowską. Panie Starosto proszę piłkę 
wręczyć Panu Michałowi Bryk – Dyrektorowi Placówki Opiekuńczo - Wychowawczej, aby 
dzieci w naszym ośrodku mogły skorzystać z tej piłki.  
 
Starosta wręczył piłkę. 
 
Michał Bryk – Dyrektor Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej Typu Socjalizacyjnego 
Serdecznie podziękował. 
 
Starosta 
Proszę o wprowadzenie do punktu  9 „Podjęcie uchwał Rady Powiatu w Środzie Śląskiej” 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu powierzchni 
użytkowej  położonego na parterze budynku przy ul. Wrocławskiej 2 w Środzie Śląskiej. 
 
Za wprowadzeniem do porządku sesji projektu w/w uchwały Rada Powiatu głosowała: 
 

ZA – 17 P – 0 W – 0 

 
Za przyjęciem porządku obrad, Rada Powiatu głosowała:  
 

ZA – 17  P – 0  W – 0 

 
Porządek został przyjęty i przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XLII/2014 z dnia 29 maja 2014 z sesji Rady Powiatu w Środzie 

Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 

6. Analiza rynku pracy w 2013 roku.  



7. Informacja o stanie środowiska  na terenie województwa. 
8.  „15 min. dla wyborców”. 
9. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

-  wyboru członka Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej, 
- określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 
- zmiany uchwały Nr XII/59/2007 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 30 sierpnia 2007 r. 
w sprawie ustanowienia tytułu „Zasłużony dla Powiatu Średzkiego” 
-  wyrażenia zgody na przedłużenie umowy użyczenia nieruchomości zabudowanej 
budynkiem mieszkalnym, położonej przy ul. Wrocławskiej 12 b w Środzie Śląskiej, 
- wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu lokalu użytkowego położonego na parterze 
budynku przy ul. Wrocławskiej 2 w Środzie Śląskiej, 
- wyrażenia zgody na przedłużenie umowy użyczenia lokalu użytkowego położonego na II 
piętrze budynku przy ul. Wrocławskiej 2 w Środzie Śląskiej, 
- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2014, 

-  wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu powierzchni użytkowej  położonego na 
parterze budynku przy ul. Wrocławskiej 2 w Środzie Śląskiej. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wnioski i oświadczenia radnych. 
12. Sprawy różne. 
13. Zamknięcie sesji.                    
  

Ad. 3/ Przyjęcie protokołu Nr XLII/2014 z dnia 29 maja 2014 z sesji Rady Powiatu w 

Środzie Śląskiej. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XLII/2014 z sesji Rady 

Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu 29 maja  2014 roku 

Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr XLII/2014 głosowała:   
 

ZA - 17  P - 0  W – 0  

 
Ad. 4/ Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu (załącznik nr 3 do 
protokołu)  
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 

Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między 
sesjami (załącznik nr 4 do protokołu)       
 
Starosta 
Przedstawił sprawozdanie.                                                       
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 6/ Analiza rynku pracy w 2013 roku. (załącznik nr 5 do protokołu- ze względu na 
obszerny materiał, dokument dostępny jest w Biurze Rady) 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 7/ Informacja o stanie środowiska  na terenie województwa. (załącznik nr 6 do 
protokołu- ze względu na obszerny materiał, informacja dostępna jest w Biurze Rady)  
  
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 



Ad. 8/ „15 min. dla wyborców” 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrani głosu. 
 

Ad.9/ Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 
 

-  wyboru członka Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej, 
 
Starosta 
W tym punkcie, na wniosek Starosty, proszę o głosowanie uchwały z kandydaturą Czesława 
Kaczmarka. Jak Państwo wiecie ze względów proceduralnych w zeszłym miesiącu Rada 
Powiatu, na mój zresztą wniosek, odwołała z funkcji członka Zarządu radnego Kaczmarka w 
związku z informacją która pojawiła się w oświadczeniu majątkowym na koniec 2013 roku, a 
informacją tą uzyskaliśmy na koniec kwietnia bieżącego roku. Chodziło o kwestie dotyczące 
udziałów jakie radny Kaczmarek posiadał w spółce, posiadając 20%. Przy tej sprawie 
kontaktowaliśmy się z Nadzorem Wojewody Dolnośląskiego i jedyną możliwą kwestią na tą 
chwilę było odwołanie. Natomiast na chwilę obecną ten zapis, czy zakres ustawowy jest już 
wyjaśniony i na dzień dzisiejszy radny może pełnić funkcje członka Zarządu. Oprócz tych spraw 
formalnych chciałbym jeszcze dodać, że dotychczasowa współpraca z radnym Kaczmarkiem 
układała się bardzo dobrze i myślę, że na te ostatnie trzy miesiące będzie układała się również 
tak samo. 
 
Przewodniczący Rady 
Czy radny Kaczmarek wyraża zgodę? 
 
Radny Kaczmarek 
Tak wyrażam zgodę. 
 
Przewodniczący Rady 
Otworzył dyskusję na projektem uchwały. 
 
Radny Wicha 
Tak się składa, że miesiąc temu odwołaliśmy, Rada odwołała Pana Kaczmarka i  za miesiąc go 
powołujemy. Ja wiem, że to jest na wniosek Pana Starosty i tutaj jakby od strony prawnej nie ma 
przeszkód, żeby powołać. Tylko kwestia, ja się tak zastanawiam, klub Platformy liczy 12 czy 13 
osób, czy wizualnie nie byłoby to dla was lepsze, żeby inna osoba z waszego kandydowała. Ja 
wiem, że to jest na wniosek Starosty i to jest w gestii Starosty. Ale to, jeśli chodzi na zewnątrz. 
Społeczeństwo nie czyta, że za te błahe sprawy został odwołany Pan Kaczmarek, bo to są błahe 
sprawy. Natomiast czyta, że radni odwołali, radni za miesiąc tego samego powołali, 
społeczeństwo będzie się zastanawiało dlaczego, nie doczyta tam zapewne Panie Starosto 
uzasadnienia. No sadziłem, że będzie ktoś inny.            
   
Przewodniczący Rady 
Zgodnie z art. 27 ustawy o samorządzie powiatowym, członek zarządu powoływany jest na 
wniosek Starosty zwykłą większością głosów w głosowaniu tajnym. W związku z tym musimy 

powołać komisję skrutacyjną do przeprowadzenia takiego głosowania. Proszę o zgłaszanie 
kandydatów do komisji skrutacyjnej. 
 
Radny Osiecki  zgłosił kandydaturę radnego Pawła Zakrzewskiego. 

Radny Zakrzewski wyraził zgodę. 

Radny Padewski zgłosił kandydaturę radnego Józefa Chabraszewskiego 
 
Radny Chabraszewski wyraził zgodę. 
 
Przewodniczący Rady zgłosił kandydaturę radnego Piotra Masłowskiego 



 
Radny Masłowski nie wyraził zgody. 
 
Radny Padewski zgłosił kandydaturę radnego Marka Bawoła 
 
Radny Bawoł wyraził zgodę. 
 
Przewodniczący Rady 
Zapytał kto jest za kandydaturą Pawła Zakrzewskiego do komisji skrutacyjnej? 
 
Rada Powiatu głosowała: 
 

ZA – 16 P – 0 W – 0, nie brał udziału w głosowaniu - 1 
 
Przewodniczący Rady 
Zapytał kto jest za kandydaturą Józefa Chabraszewskiego do komisji skrutacyjnej? 
 
Rada Powiatu głosowała: 
 
 

ZA – 15 P – 0 W – 1, nie brał udziału w głosowaniu - 1 
 
Przewodniczący Rady 
Zapytał kto jest za kandydaturą Marka Bawoła do komisji skrutacyjnej? 
 
Rada Powiatu głosowała: 
 
 

ZA – 15 P – 0 W – 0, nie brał udziału w głosowaniu - 2 
 
Przewodniczący Rady 
Stwierdzam, że Rada Powiatu wybrała komisję skrutacyjną 
 
Ogłaszam 5 minut przerwy w celu ukonstytuowania się składu komisji. 

 
Po przerwie Przewodniczący Rady  wznowił obrady i poprosił Przewodniczącego 

komisji skrutacyjnej o przedstawienie zasad głosowania. 

Radny Chabraszewski – Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – podstawa prawna art. 
27 ust. 3 ustawy o samorządzie powiatowym rada powiatu wybiera wicestarostę oraz 
pozostałych członków zarządu powiatu na wniosek starosty zwykłą większością w obecności 
co najmniej połowy ustawowego składu rady w głosowaniu tajnym. Komisja skrutacyjna 
przygotowała 17 identycznych kart z tytułem „karta do głosowania dla wyboru członka 
Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej”, z tabelą gdzie w kolumnie kandydat została wpisana 
kandydatura Czesława Kaczmarka, natomiast pozostałe kolumny zatytułowane ZA, 
PRZECIW, WSTRZYMUJĘ SIĘ posiadają wolne miejsca w których należy, aby głos był 
ważny postawić krzyżyk lub X. Jeżeli będzie więcej znaków postawionych, głos uważa się za 
nieważny. 
Po rozdaniu kart do głosowania w kolejności alfabetycznej przez komisję skrutacyjną i 
spełnieniu przez radnych AKTU GŁOSOWANIA Przewodniczący Rady ogłosił  
kilkuminutową przerwę w czasie której komisja skrutacyjna dokona przeliczenia głosów. 
 
Po przerwie Przewodniczący komisji skrutacyjnej – radny Chabraszewski odczytał 
protokół z głosowania tajnego, przeprowadzonego dla podjęcia uchwały w sprawie wyboru 
członka Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej (załącznik nr 7). 



 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu poprzez głosowanie tajne podjęła 
uchwałę w sprawie wyboru członka Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej – uchwała Nr 
XLIII/275/2014. 
 
Radny Kaczmarek 
Chciałbym przeprosić wysoką Radę za zamieszanie, nie zamierzone. W związku z tym, że 
wspólnie z kilkoma rolnikami założyliśmy grupę producentów rolnych pod nazwą jako podmiot 
gospodarczy, umowa została spisana nie tak jak wymaga to prawo, abym mógł spełniać rolę 
członka Zarządu. Przepraszam za to zamieszane i jednocześnie dziękuję za zaufanie, bardzo 
mnie to cieszy, że Państwo ponownie mi zaufali. 
 
Salę opuścił radny Józef Chabraszewski  
Obecnych 16 radnych  
 

- określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XLIII/276/2014 w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone zostaną 
środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 
 
Salę opuścił radny Czesław Osiecki 
Obecnych 15 radnych. 
 

- zmiany uchwały Nr XII/59/2007 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 30 sierpnia 2007 r. 
w sprawie ustanowienia tytułu „Zasłużony dla Powiatu Średzkiego” 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 0 podjęła 
uchwałę Nr XLIII/277/2014 w sprawie zmiany uchwały Nr XII/59/2007 Rady Powiatu w 
Środzie Śląskiej z dnia 30 sierpnia 2007 r. w sprawie ustanowienia tytułu „Zasłużony dla 
Powiatu Średzkiego” 
 
Do sali wrócił radny Czesław Osiecki 
Obecnych 16 radnych. 
 

-  wyrażenia zgody na przedłużenie umowy użyczenia nieruchomości zabudowanej 
budynkiem mieszkalnym, położonej przy ul. Wrocławskiej 12 b w Środzie Śląskiej, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 



Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XLIII/278/2014 w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy użyczenia 
nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym, położonej przy ul. Wrocławskiej 12 
b w Środzie Śląskiej, 
 

- wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu lokalu użytkowego położonego na parterze 
budynku przy ul. Wrocławskiej 2 w Środzie Śląskiej, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XLIII/279/2014 w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu 
lokalu użytkowego położonego na parterze budynku przy ul. Wrocławskiej 2 w Środzie 
Śląskiej, 
 

- wyrażenia zgody na przedłużenie umowy użyczenia lokalu użytkowego położonego na II 
piętrze budynku przy ul. Wrocławskiej 2 w Środzie Śląskiej, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XLIII/280/2014 w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy użyczenia 
lokalu użytkowego położonego na II piętrze budynku przy ul. Wrocławskiej 2 w Środzie 
Śląskiej, 
 

- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2014,  
 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 14; P – 0; W – 2  podjęła 

uchwałę Nr XLIII/281/2014 w sprawie  zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego 

na rok 2014       



     - wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu powierzchni użytkowej  położonego na 
      parterze budynku przy ul. Wrocławskiej 2 w Środzie Śląskiej.    
 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  podjęła 

uchwałę Nr XLIII/282/2014 w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu 
powierzchni użytkowej  położonego na parterze budynku przy ul. Wrocławskiej 2 w 
Środzie Śląskiej. 
 
Ad.10/ Interpelacje i zapytania radnych.     

Radny Wicha 
Ja tylko powtórzę, bo ja pewne rzeczy ustaliłem z Panem Wicestarostą, ale nie wiem, może 
były opory odnośnie tego chodnika w Paździornie, o skropieniu, tam trzeba lekko podrównać 
i skropienie, ponieważ koparkę, jak mówiłem kiedyś na sesji dało starostwo, sprzęt do 
wywiezienia ziemi dali mieszkańcy, kamienia połowę kupiła gmina, połowę sponsorzy, 
zrobione to jest i brakuje tylko skropienia, tak jak skrapiamy dziury asfaltowe, bo są kamyczki 
wystające, ciężko chodzić z dziećmi, wózkami. Pan Wicestarosta mi obiecał, czekam na to, 
aż będzie zrobione. Pan Wicestarosta potwierdza, myślałem, że tu jakieś przeszkody, bo do 
końca czerwca miało być zrobione, może być w lipcu zrobione. Pan Wicestarosta widzę, że 
potwierdza, więc dziękuję. 
 
Radny Wojewódka 
Dwa miesiące temu, na sesji kwietniowej zwracałem uwagę na problem dyżurów aptek w dni 
wolne od pracy, w ustawowe, świąteczne, a szczególnie na brak czynnej apteki w godz. 8.00 
do 20.00.  Mijają dwa miesiące i czytam w prasie, że temat się powtórzył dokładnie tydzień 
temu w dniu wolnym, w Boże Ciało te od godz. 8.00 d 20.00 też nie było czynnej apteki, a 
miałem nadzieje, że temat już jest dawno załatwiony. Nie ma żadnej informacji, nie wiem czy 
ktokolwiek się tym zajmował, jest jeszcze kilka takich dni w roku, w listopadzie, w grudniu 
wypadałoby ten temat rozwiązać. Mieszkańcy zdezorientowani szukają aptek, nie widomo co 
w takiej sytuacji zrobić, może od razu poinformować, niech jadą do Wrocławia, Legnicy, 
może gdzie indziej, bo nie ma sensu, żeby ci ludzie tracili czas na szukanie leku. Nie wiem, 
pozostaje chyba tylko mieszkańcom życzyć, żeby nie chorowali w takie dni. 
 
Zuzanna Jaskuła 
Traktując Pana wystąpienie dwa miesiące temu, jak Pan podkreślił na sesji Rady Powiatu, 
jako skargę na temat dyżurów apteki wystąpiliśmy do firmy PCZ z prośbą o złożenie 
wyjaśnień w tej sprawie. Ponieważ, jak rozmawiałam z Panem nieoficjalnie, wspominałam, 
że dyżury, uchwałą zostały ustalone i tak robimy cały czas na podstawie pisemnych 
informacji właścicieli aptek co do godzin otwarcia. PCZ planując otwarcie apteki w piśmie do 
nas skierowanym, cytuję tutaj, podkreślił, że „apteka nr 3 w Środzie Śląskiej będzie otwarta 7 
dni w tygodniu” bez zaznaczenia, że nie dotyczy to dni świątecznych. Takie sformułowanie 
było dla nas oczywiste, 7 dni w tygodniu, więc 7 dni w tygodniu, tak została przygotowana 
poprzednia uchwała Rady Powiatu. Ponieważ ta skarga wpłynęła, a wcześniej żadnej skargi 
nie było, zwróciliśmy się do PCZ-tu o złożenie wyjaśnień. Informacja również wpłynęła 
zgodnie z procedurą do Inspektora Nadzoru Farmaceutycznego, który został poinformowany, 
że nie był pełniony dyżur, że apteka nie była otwarta i nie byliśmy o tym poinformowani, żeby 
zapobiec takiej sytuacji. PCZ w piśmie, którym otrzymaliśmy, w prawdzie przyznał, że to 



znaczy najpierw PCZ twierdzi, że nie obejmuje to dni świątecznych, następnie przyznał, że 
rzeczywiście apteka była otwarta również w święta na początku, a kiedy przestała być 
otwarta, to o tym PCZ nas niedoinformował. Wobec tego  zwróciłam się z kolejnym pismem 
do PCZ, chcąc przygotować nową uchwałę, o szczegółowe już w tej chwili, żeby nie było 
żadnych niejasności co do godzin otwarcia apteki w dni powszednie, w soboty, w niedziele, 
w dni świąteczne, tak zostało pismo sformułowane. Niestety ja do dnia dzisiejszego nie 
otrzymałam odpowiedzi z PCZ-tu, dlatego nie można przygotować nowej uchwały. Czekamy 
na odpowiedź. Co do, Pan zasugerował, że rzeczywiście teraz jest sytuacja taka, że przez 
lipiec i sierpień nie będzie sesji Rady Powiatu więc nie będzie możliwości podjęcia nowej 
uchwały i tutaj w tym okresie mamy dzień 15 sierpnia i ja po prostu będę występowała do 
właścicieli aptek średzkich z prośbą, żeby któraś z tych aptek była otwarta 15 sierpnia, w 
zamian za dyżur w późniejszym terminie, po prostu będą mieli wtedy jeden dyżur mniej. Innej 
możliwości zapobieżenia takim sytuacją nie mamy, ponieważ Powiat, jak Pan na pewno wie, 
nie posiada mimo tego, że ustala harmonogram dyżurów aptek na terenie Powiatu, nie 
posiada żadnych narzędzi, żeby te dyżury egzekwować. 
 
Radny Wojewódka 
Czyli rozumiem, że nie wiadomo kiedy temat zostanie ostatecznie rozwiązany, ale przed 15 
sierpnia jakaś informacja się pojawi dla mieszkańców taka oficjalna, że będzie apteka 
czynna. 
 
Zuzanna Jaskuła 
Tak, że będzie czynna apteka taka, albo taka, która wyrazi na to zgodę. Bo ja po prostu 
muszę prosić, to są podmioty prywatne i my nie możemy powiedzieć, że „będziecie mieli 
dzisiaj dyżur”. 
 
Przewodniczący Rady 
Chyba, że PCZ zgodnie z tym zapewnieniem w dni świąteczne też będzie pełnił dyżur. 
 
Zuzanna Jaskuła 
Ale ja muszę mieć taką informację na piśmie, żeby znowu nie było jakichkolwiek 
nieporozumień. 
 
Radny Wojewódka 
Podsumowując, myślę, że dla mieszkańców nie ma znaczenia czy PCZ czy nie PCZ, czy 
ktoś inny. Mam nadzieję, że ta informacja szybko się pojawi, zostanie wyjaśnione. Tylko 
prosiłbym, żeby była jasna, rzetelna informacja dla mieszkańców  w przyszłości podana do 
publicznej informacji, szczególnie te dni wolne, bo te pozostałe myślę, że nie ma żadnych 
zakłóceń z dyżurami jak zwykłe dni w tygodniu, w soboty, w niedziele, nie wiem tego. 
Natomiast te dni ustawowo wolne od pracy są dosyć istotne, bo rzeczywiście tych osób 
pojawia się dużo, szukają, podejrzewam, że nie ma to znaczenia jaka, ale ważne żeby była 
informacja  gdzie ta apteka jest czynna. 
 
Salę opuścił radny Czesław Osiecki 
Obecnych 15 radnych. 
 
Ad. 11/  Wnioski i oświadczenia radnych. 

Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Radny Wicha 
Ja przepraszam za określenie, zaczynam od tego „chłopaczki się bawią”, dotyczy to Urzędu 
Marszałkowskiego odnośnie budowy obwodnicy Miękini. Bo jak czytając ten artykuł w 
Gazecie Wrocławskiej to po prostu ostatnie włosy stanęły mi dęba co chłopaczki, którzy 
przyszli do władzy potrafią robić, czyli co? Delikatnie mówiąc uwalić obwodnicę Miękini. W tej 



chwili idzie transport taki potężny przez Miękinię, ciężarowy, gdzie mieszkańcy nawet 
wczoraj z nimi rozmawiałem, tak samo jak na tych taśmach się wyrażają co w telewizji 
pokazują. Przetarg miał być ogłoszony na wykonanie jesienią, chyba we wrześniu. Szkoda, 
że tu radnego Osieckiego nie ma, bo on wie dokładnie. Z tym, że jeżeli ten przetarg nie 
będzie ogłoszony, to szanowni Państwo my mamy instrumenty. A szczególnie instrumenty 
ma Pan Starosta, bo wystarczy ograniczenie  do 3, 5 tony, że żadna ciężarówka nie będzie 
jechała i gwarantuję, że ta obwodnica zostanie wybudowana, to po pierwsze. Po drugie, 
jeżeli tej drogi nie będzie możemy wystąpić do Pani Minister, że dofinansowanie było do tego 
mostu, który byłby donikąd, najdłuższy most w Polsce, 250 milionów z programu 
regionalnego, jeżeli jest most donikąd Urząd Marszałkowski musiałby zwrócić te pieniądze i 
o to trzeba się postarać. Jeśli nie będzie obwodnicy niech zwróci, bo to co się robi jest 
poniżej krytyki. Była podstawa prawna, żeby budować most, połączenie drogi 94 z 
autostradą A4, na tej podstawie zostało dofinansowane. A teraz czytam, no dzieciaki, oni się 
bawią w politykę, oni się bawią społeczeństwem, dla nich rządzenie to jest zabawa, czytając 
wypowiedź jednego wicemarszałka to urąga godności tej osoby. I teraz, jeśli nie dojdzie do 
budowy tej obwodnicy to Starosta może spowodować, ograniczyć, jeśli Pan Starosta by nie 
chciał, to od tego są radni,, którzy spowodują w inny sposób, w sposób prawny. Teraz tak 
odnośnie, wiem, że Pan Starosta już interweniował, rozmawiał z posłami odnośnie tej drogi, 
bo to jest przyczyna zmiany warty pewnych szefów partii na szczeblu wojewódzkim i teraz 
trzeba robić na złość społeczeństwu. Ja od razu przewidywałem, że jeśli połączą się dwie 
frakcje Pana Dutkiewicza i Pana Protasiewicza to teren dostanie po tyłku i to równo, bo 
pieniądze pójdą na Wrocław  i przy tworzeniu koalicji mieliśmy już przykład. Kosztem terenu. 
Ale nasza jest sprawa, pana Starosty, radnych, mieszkańców, żeby do tych gierek nie 
dopuścić, żeby się nami nie bawili, naszym społeczeństwem. 
 
Starosta 
Nietrudno zabrać głos w tej sprawie wywołanej przez radnego Wichę. Gwoli uzupełnienia, 
inwestycja już wyrażę się kolokwialnie wyleciała, przetarg został unieważniony w zeszłym 
tygodniu. Ale po kolei szanowni Państwo. Karygodne jest to i mówię to jako Starosta Powiatu 
Średzkiego, że o zamiarze wyautowania, przepraszam za wyrażenie, budowy obwodnicy 
Miękini i Brzegu Dolnego z listy indykatywnej, czyli szanowni Państwo były, czy są pieniądze 
w budżecie Urzędu Marszałkowskiego, że o tej informacji dowiadujemy się z prasy 5 
czerwca. Przypomnę, że w zeszłym roku 2013 został otwarty i oddany do użytku z wielką 
pompą most. I jeszcze jak razem z Wicestarostą jeździliśmy do ówczesnego Dyrektora 
DSDiK Pana Błaszczaka, spotykając się jeszcze przy samym moście na drodze pomiędzy 
Klęką a Miękinią zapewniał nas, że wszystko jest w jak najlepszym porządku, żebyśmy tylko 
drogi nie zamykali to w przyszłym roku, czyli 2014 przetarg zostanie ogłoszony, wyłoniony 
wykonawca, 24 miliony na wykonanie inwestycji, i taka była sytuacja na tą chwilę. 
Oczywiście ta sugestia została przez nas przyjęta, jako zarządzający drogami powiatowymi 
zdecydowaliśmy się na ściągniecie znaków określających odpowiedni tonaż na drogach 
powiatowych, a przypomnę, że ulica Kościuszki jest to droga gminna, przez miejscowość 
Miękinia. I teraz pojawiła się ta pierwsza informacja, co od razu wywołała oburzenie i  
zaczęliśmy zadawać pytania co takiego się wydarzyło, że próbuje się tą obwodnice na razie 
zdjąć z tak zwanej listy indykatywnej. Wybraliśmy się z Wójtem Gminy Miękinia Panem 
Marianem Grzegorczynem do obecnego jak się okazuje Dyrektora DSDiK, bo była też 
zmiana. Obecnie Dyrektorem Dolnośląskiej Służby dróg i Kolei we Wrocławiu jest Pan Lech 
Loch i z nim rozmawialiśmy dość długo. Potwierdził jedną rzecz niepokojącą zresztą, że 
pojawiły się głosy, które zaczęły podważać, czy poddawać w wątpliwość sposób wykonania 
tej obwodnicy, że projekt uwzględnia pewne elementy budowlane i że buduje się, czy ma 
zamiar się budować za drogo. Ja osobiście się z tym nie zgadzam, tym bardziej, że znana 
była kwota, bo przecież projekt był wykonany, kosztorys również, kwota wpisana bodajże 96 
milinów. Poza tym byliśmy już w trakcie przetargu, bo był dwuetapowy, byliśmy po 
pierwszym etapie, 14 dużych firm złożyło swoją propozycje budowy obwodnicy Miękini, czyli 
tam nie będę wymieniał oczywiście mówimy o firmach dużych, budujących miedzy innymi 
autostrady. I okazała się sytuacja następna, że zdecydował Dyrektor Loch  o tym by przetarg 



przerwać. Co do zasady i z tym się nie zgadzam, nie przemawiają do mnie argumenty 
pojawiające się w uzasadnieniu o unieważnieniu tego przetargu. W poniedziałek 
rozmawiałem osobiście z Marszałkiem Województwa Dolnośląskiego Panem Przybylskim, 
miał podobne jak gdyby argumenty z którymi ja się nie zgadzam, co do zasady i mówię to z 
całą odpowiedzialnością wydaje mi się, że niektórzy urzędnicy marszałkowscy zostali 
wprowadzeni w błąd przez niektórych pracowników DSDiK. Przypomnę tylko, że tutaj 
sugestia Pana radnego Wichy, zgadzam się z tym, że pewne osoby nie wiem z jakich 
pobudek, bo nie tylko nasza inwestycja z listy zniknęła. Zniknęły również inne inwestycje. 
Wobec tego uważam, że temat jest dalej otwarty. Ja nie chciałem z tego robić na razie 
zamieszania, oprócz informacji w prasie jaka się ukazała, moja wypowiedź i Wójta Gminy 
Miękinia do momentu spotkania w poniedziałek na Radzie Gminy Miękinia, gdzie 
zapowiedzieli się przedstawiciele Marszałka i posłowie okręgu nr 3 o godz. 10.00. I osobiście 
wybieram się na tą sesję, być może dowiem się czegoś więcej. Natomiast Marszałek 
potwierdził absolutnie, że inwestycja będzie robiona z tym, że forma, przekaz dla mnie 
osobiście jest nie do zaakceptowania. I to też nie jest tak panie radny, że ja siedzę cicho i nic 
nie robię, robię, chodzę, krzyczę, jestem konsekwentny i nie dopuszczę do tego, żeby w jakiś 
dziwny sposób nagle tak duża inwestycja i ważna dla całego regionu, mówię o tak naprawdę 
obwodnicy aglomeracyjnej Wrocławia, zachodniej, prawdziwej, żeby do tego nie dopuścić. 
Drugą rzeczą jest to, że zarzucono również prace koncepcyjne bardzo ważnego kolejnego 
odcinka tej trasy, mówimy tutaj o od miejscowości Błonie do miejscowości Kostomłoty i do 
miejscowości Kąty Wrocławskie. I na koniec szanowni Państwo, oczywiście ta sugestia jest 
jak najbardziej właściwa, bo wprowadzenie z powrotem znaków zakazu poruszania się 
samochodów powyżej 3,5 tony. Na początku lipca, jeśli nie otrzymamy żadnych informacji 
dotyczących kolejnego realnego terminu ogłoszenia tego przetargu, wprowadzimy z całą 
stanowczością nowe oznakowania, pierwsza rzecz. Druga rzecz to mam nadzieje, że uda 
nam się coś dowiedzieć. I jeszcze ten element o którym mówię to jest kwestia, tak na koniec 
jeszcze podsumowując. Wychodzi jedna rzecz to już mówię jak gdyby poza kwestią drogową 
i przetargu. Pokutuje od wielu lat, 15-tu, brak naszego przedstawiciela w Sejmiku 
Województwa Dolnośląskiego, przedstawiciela który reprezentowałby interesy Powiatu 
Średzkiego, ja to mówię cały czas, od wielu już miesięcy czy nawet lat. Ostatnio też w te 
rozmowy włączył się Pan Przewodniczący, Pan Witold Rutkowski na którymś tam ze spotkań 
w szerszym gronie, na każdej sesji na której bywamy ten temat zostaje poruszany. Proszę 
Państwa to jest bardzo ważne, ponad pięćdziesięciotysięczny Powiat nie ma swojego, już nie 
mówię o przedstawicieli w Sejmie, bo to jest już loteria, ale naprawdę tak duży Powiat 
powinien mieć swojego reprezentanta w Sejmiku, gdzie z terenu Powiatu Wołowskiego, 
czterdziestotysięcznego, był taki okres, że było 3 przedstawicieli. I to jest niestety smutne, bo 
takich kandydatów będzie powiedzmy siedmiu, ośmiu, tyle ile będzie komitetów wyborczych, 
to rozbijają się głosy, a wiem, że trudno się porozumieć, trudno wystawić jednego kandydata 
i żeby wszyscy Wójtowie, Burmistrz, Starosta, radni sołtysi popierali daną osobę. Mówimy, o 
tym, że wtedy z konkretnego komitetu musi startować, nie wszystkim wszystkie komitety się 
podobają, czy będzie popierany przez innych „adwersarzy, przeciwników politycznych”. Ale 
to jest bardzo ważna rzecz „nic o nas bez nas”. Ja wiem, jeszcze raz wracam do samej 
obwodnicy, przykładem jest, że o tej informacji dowiedzieliśmy się z prasy i to jest 
karygodne, to jest niedopuszczalne. I to pokazuje jak to wszystko funkcjonuje. Dużo ma Pan 
racji, jeśli chodzi o kwestię nowej koalicji w Sejmiku, która powstała, zobaczymy jakie 
pojawią się nowe inwestycje na drogach wojewódzkich oczywiście, wiemy już, mówi się o 
drogach w Bolesławcu, o drogach w Miliczu. Smutno mi to mówić, bo to są moi koledzy, ale 
proszę mi wierzyć nie zostaję im dłużny i tego tematu tak nie zostawię. Tym bardziej, że 
pieniądze były, przetarg był ogłoszony, wszyscy mieli świadomość ile i co kosztuje i jak to 
będzie dalej funkcjonowało. A jeszcze jeden bardzo ważny element tutaj podnoszony, bo 
jestem w kontakcie z prezesem PCC Rokita, czyli bardzo ważnego zakładu w tej części 
kraju, zatrudniającego ponad 3 tys. pracowników. I w tym roku powstaje w tym zakładzie 
największe centrum przeładunkowe w tej części Europy, 10 tysięcy tirów miesięcznie. Mają 
swoją stację przeładunkową, mają swoją sieć połączeń kolejowych, te wszystkie tiry z 
ładunkami muszą dostać się w stronę południową, czyli do autostrady A4 i innych 



miejscowości. Dlatego nie wyobrażam sobie sytuacji, że gdy to centrum powstanie te 
samochody będą jechać drogą Klęka – Miękinia. Dlatego, wydaje mi się, że bardzo dużo 
osób poruszyliśmy jeszcze w tym zakresie, nie tylko kolegów partyjnych, ale wszystkich 
przedstawicieli wszystkich frakcji w Sejmiku Województwa. I obiecuję, że będę informował na 
bieżąco, a pierwszym elementem, który mam nadzieję, czegokolwiek się dowiemy będzie 
poniedziałkowa sesja Rady Gminy Miękinia.  
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny, ja myślę, że tu w jakimś sensie otrzymał Pan odpowiedź. Pragnę też 
powiedzieć, że Pani Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy poinformowała mnie jak wygląda 
bezrobocie w Powiecie Wołowskim po otwarciu mostu i w tym roku od stycznia do maja 
spadło o 1,2 %. W tej chwili wielu pracowników z Powiatu Wołowskiego pracuje na naszym 
terenie, w tej chwili tak zwane „strzykawki” zatrudnia sporo osób z Powiatu Wołowskiego. 
Bezsprzecznie, niewątpliwie będziemy musieli może trochę brzydko działać, ale zamknąć 
ruch dla samochodów powyżej 3,5 tony. 
 
Radny Wicha 
Ja się bardzo cieszę, że Pan Starosta taką inicjatywę, tylko mi chodziło też korzystając  
dzisiaj, prasa jest obecna, bo my musimy wszyscy głośno krzyczeć, po prostu musimy 
głośno krzyczeć, żeby wszyscy nas słyszeli jaką krzywdę robią ludzie niekompetentni, a tutaj 
dziękuję za informację Panu Staroście. 
 
Radny Wojewódka 
Rzadko mam okazję zgadzać się z Panem Starostą, ale rzeczywiście jest to bardzo przykre, 
oburzające, że koledzy partyjni Pana Starosty nie informują o tym co robią, nie wie jakie 
decyzje są podejmowane. Ja miałem nadzieję, że Pan były Starosta Bolesławiecki, Pan 
Przybylski został Marszałkiem, to ten kontakt był lepszy, wielokrotnie gościł na tej sali, myślę, 
że ma bardzo dobre relacje z Panem Starostą. Ale widzę, że się nie liczą z Powiatem 
Średzkim i z tym głosem. Chciałem powiedzieć, że rozmawiałem z radnymi klubu Prawa i 
Sprawiedliwości, wszyscy głosowali przeciwko wykluczeniu tej drogi. A Pan Starosta musi 
jakoś wpłynąć na swoich kolegów partyjnych i przekonać ich do tego, żeby podobnie jak 
mamy okazję tutaj na sesjach większością głosów, czy to co wczoraj było w Sejmie  
przegłosować ten projekt i tą drogę wybudować. 
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny, wniosek dalej idący, ale cieszymy się ze stanowiska klubu PiS w Sejmiku.               
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu.          

Ad. 12. Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady 
Chciałbym poinformować Wysoką Radę, że w miesiącu lipiec i sierpień nie ma planowych 
sesji, natomiast nie wykluczam tego, że może się odbyć sesja nadzwyczajna związana 
głównie z podjęciem uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego. 
Jak co roku w pierwszy weekend października organizuję wyjazdowe szkolenie dla radnych.     
Sesja wrześniowa - 25 września. 
 
Starosta 
Przepraszam wrócę jeszcze do tematu mostu i do tego co powiedział Pan radny Wojewódka, 
bo sobie przypomniałem bardzo ważny element z rozmowy z Panem Dyrektorem Lochem. 
Otóż Pan powiedział, że Pana koledzy partyjni z PiS-u zagłosowali przeciwko wyrzuceniu tej 
inwestycji, co jest do sprawdzenia oczywiście. A Pan Dyrektor DSDiK argumentował to, że 
radny Hreniak groził mu prokuratorem za to, że on będzie za drogo budował. Także tutaj też 
jest element takiej rozgrywki partyjnej pomiędzy obecną ekipą, a radnymi opozycyjnymi. 



Także to nie jest też tak, także można sobie wstać i powiedzieć, że coś jest na rzeczy. 
Zresztą Pan sam, Pana kolega Hreniak już wypowiadał się w tej kwestii, mówiąc o tym, że 
DSDiK we Wrocławiu bardzo drogo buduje. A element jeszcze taki, który sobie 
przypomniałem, co mówił Pan Dyrektor Loch to jest taki, że najprawdopodobniej zostanie w 
związku z tym całym zamieszaniem, powołany inspektor kontraktu, który ma jeszcze raz 
dokładnie przejrzeć dokumentację projektową i kosztorys. Być może zostanie wyłoniony we 
wrześniu, a decyzja co do ponownego ogłoszenia przetargu nastąpi na początku przyszłego 
roku. Także to gwoli wyjaśnienia. 
 
Przewodniczący Rady 
Panie Starosto ponad podziałami mamy tą świadomość, wszyscy, pomijając względy 
partyjne i bezpartyjne jako społeczeństwo, jako radni Rady Powiatu powinniśmy głośno 
krzyczeć, że ta decyzja jest decyzją nieuzasadnioną. Jak już powiedziano wcześniej, 
najdłuższy most prowadzi donikąd. 
 
Radna Rachwalska 
Chciałabym zwrócić uwagę na to co mówiłam na początku naszej kadencji, ja do tej pory 
myślę, że drogi nie należą do żadnej partii, prawda?          
 
Ad. 13/ Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął XLIII w kadencji 
2010 – 2014 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Protokołowała:     
        (-) 
Maria Pstrowska 
 
 
                                                                                     Przewodniczący Rady 
                                                                                                     (-) 
                                                                                          Witold Rutkowski 
 
 



 
 

 
 
 











 
 
 
 
 



 
 
 
    


